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Spørgsmål 

Med aftalen Grøn skattereform for industri mv. fra 24. juni 2022 blev det aftalt, at der 

skal udarbejdes en analyse af mulige modeller for, at biogas afgiftsfritages ved køb af op-

rindelsesgarantier. Analysen skulle, jf. den politiske aftale, have været forelagt aftaleparti-

erne første halvår 2023. Formålet med analysen er, jf. den politiske aftale, at udvikle en 

mere fleksibel og markedskonform model for både produktion og anvendelse af biogas, 

herunder at afsøge mulighederne for større anvendelse af oprindelsesgarantier gennem af-

giftsfritagelse af biogas og fordele ved at afgiftsfritage ikke støttet biogas. I juni blev vi af 

Skatteministeriet orienteret om, at analysen ville komme efter sommerferien. Vil ministe-

ren redegøre for, hvad status er for analysen om mulighederne for at afgiftsfritage biogas 

leveret gennem gasnettet? 

 

Svar 

Regeringen er fortsat i gang med at analysere mulige modeller for, at biogas afgiftsfritages 

ved køb af oprindelsesgarantier som aftalt i forbindelse med Aftale om grøn skattereform for 

industri mv. af 24. juni 2022. Arbejdet forventes færdiggjort i andet halvår af 2024. 
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